

ANNEX (IV)

附件（四）

**Application to Become a Competent Person of
Class 4 - Installation, commissioning and maintenance of LPG tanks, vaporisers, pipework, pressure regulators
and associated equipment in LPG compounds and cylinder stores as well as LPG mains
as Defined in section A of Application Form EMSD/GSO/101**

申請成為申請表格EMSD/GSO/101甲部所界定的
第4類勝任人士 — 安裝及維修石油氣庫及氣瓶儲存室內的石油氣缸、汽化器、管道、
調壓器及相關設備，以及石油氣供氣主喉，並將有關設備投入運作

1. Scope of Work

工程範圍

To carry out work for installation, commissioning and maintenance of LPG tanks, vaporisers, pipework, pressure regulators and associated equipment in LPG compounds and cylinder stores as well as LPG mains.

安裝及維修石油氣庫及氣瓶儲存室內的石油氣缸、汽化器、管道、調壓器及相關設備，以及石油氣供氣主喉，並將有關設備投入運作。

2. Knowledge Required

所需知識

Must be familiar with the following subjects:

必須熟悉下列各項：

- (a) The Gas Safety Ordinance, Cap. 51;
氣體安全條例（第51章）；
- (b) The Gas Safety (Gas Supply) Regulations, Cap. 51;
氣體安全（氣體供應）規例（第51章）；
- (c) Operating instructions pertaining to LPG tanks, vaporisers, pipework, pressure regulators and associated equipment; and
有關石油氣缸、汽化器、管道、調壓器及相關設備的操作須知；及
- (d) Properties of LPG and Codes of Practice for Hong Kong LPG Industry.
石油氣的特性及香港石油氣業工作守則。

3. Experience

經驗

Having at least 3 years relevant working experience certified by a Registered Gas Contractor.

必須具有最少3年相關工作經驗，並獲註冊氣體工程承辦商加以證明。

4. Qualifications

資歷

Must be a Registered Gas Installer (RGI) registered to carry out work of Classes 3 & 6.

必須已獲註冊為進行第3類及第6類工程的註冊氣體裝置技工。

Notes:

註：

- (i) The Gas Authority may require the applicant to attend an interview for verifying the appropriateness of his/her training and experience.
氣體安全監督或會要求申請人出席面試，以核實其訓練及經驗是否符合規定。
- (ii) If a competent person changes his/her employer or correspondence address, he/she shall notify the Gas Authority of the change within 28 days.
勝任人士如轉換其僱主或通訊地址，須在28天內通知氣體安全監督。